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Jižní Čechy – Neupouštějí více vody, než je nutné? Obdobné dotazy vztahující se k práci 
vodohospodářů regulujících odtok vody z lipenské přehradní nádrže nyní zaznívají od mnoha lidí, 
kteří žijí podél Vltavy.

Podle mluvčí Povodí Vltavy Michaely Pohůnkové byla voda v Lipně předtím, než začal 
vytrvalý déšť, v zásobním prostoru přehrady. „To je v souladu s manipulačním řádem,“ podotkla. 
Připustila však, že odtok z přehrady byl omezen kvůli rekonstrukci jezu Jelení lávka v Českém 
Krumlově. „Ovšem omezení odtoku nezpůsobilo, že by bylo v Lipně více vody oproti požadavkům 
manipulačního řádu, neboť retenční prostor byl prázdný a zásobní prostor nebyl zcela zaplněný,“ 
popsala Michaela Pohůnková.

Už na základě předpovědí zvýšeného přítoku do vodního díla Lipno stavebníci práce na 
rekonstrukci jezu v Českém Krumlově zastavili. Vodohospodáři proto již minulý čtvrtek mohli z 
lipenské nádrže začít upouštět více vody s cílem vytvořit rezervu pro zachycení dešťových srážek. 
„Nyní se snažíme vodou zcela nezaplnit retenční prostor nádrže. Pokud by se tak stalo, bylo by nutné 
vyrovnat odtok z nádrže s přítokem. K tomuto kroku chceme přistoupit až ve chvíli, kdy zvýšení 
odtoku nezhorší situaci v obcích ležících na Vltavě,“ vysvětlila Michaela Pohůnková. Krajská 
povodňová komise se včera zabývala žádostí starosty pražské části Smíchov, kde hrozila evakuace 
pěti tisícům lidí, o snížení odtoku z Lipna. „Důkladně jsme se touto nelehkou situací zabývali, protože 
vyjít vstříc by znamenalo riziko zaplavení několika loděnic na březích Lipna,“ řekl jihočeský hejtman 
Jiří Zimola s tím, že Praha ale nakonec svou žádost nepodala oficiální cestou.


